
Minnesanteckningar KLARA granskarmöte 2022-05-17 
Tid: Klockan 9.00-15.00 
Plats: Kalmar/Teams 
 
Närvarande                        
Martina Balaz Lunds universitet 
Mona Ezzelarab Region Skåne (via Teams) 
Petra Hagstrand Linköpings universitet (via Teams) 
Karin Hallstensson RISE (via Teams) 
Britt-Marie Olsson Stockholms universitet 
Charlotte Parsland Linnéuniversitetet (ordförande) 
Andreas Resar Region Västerbotten (via Teams) 
Gunilla Sandström Västra Götalandsregionen (via Teams) 
Cecilia Sundelin                 central granskare (sekreterare) 
Leif Svanblom Kungliga tekniska högskolan 
Lisa Svedbom                    Högskolan i Skövde (via Teams) 
Mats Söderström Linköpings universitet (via Teams) 
Anders Thorén EcoOnline (via Teams) 
Cecilia Uppström Kungliga tekniska högskolan 
Ernesto Vargas Catalan Uppsala universitet (via Teams) 
Frida Wahlund Region Skåne 
 
 
§1 Mötets öppnande och ev. presentation av deltagare 
Charlotte öppnade mötet och hälsade alla välkomna. En kort presentationsrunda följde. 
 
 
§2 Nästa möte 

- Nästa möte blir den 20-21 september 2022 i Skövde (Högskolan i Skövde). 
- Mötet därefter blir ett kombinerat fysiskt/digitalt möte den 22-23 november 2022 i 

Malmö/Lund (Lunds universitet).  
- Mötet därefter blir den 7-8 februari 2023 i Göteborg (Västra Götalandsregionen). 

 
§3 Föregående mötesanteckningar 

- Förslag 2021-09S: Valt SDB för granskning, dvs. möjlighet att kryssa för vilket SDB 
som ligger till grund för granskning av produkten. Uppdraget är beställt. 

- För flampunkter >100 °C: Ser man bara 100,1 i fältet för flampunkt, och inte 
kommentaren (vilket är fallet i vissa rapporter) blir användaren lurad. >100 grader bör 
tolkas på samma sätt som ”N/A” alt. ”flammar inte” eller om punkten helt utelämnas 
från SDS rubrik 9. Utveckling krävs för att man ska kunna skriva ”större än” eller 
”mindre än” -tecken i fältet för flampunkt. Alternativet skulle vara en klickruta för 
flampunkter större än 100 grader. Charlotte och Leif skriver ihop ett förslag. 

- Statistiken som tidigare fanns tillgänglig från startsidan i granskningsverktyget. 
Granskningsgruppen önskar statistik över antalet röda/gula/gröna produkter, samt 
vilka produkter som saknar SDB/har SDB. Anders T meddelade att statistik går att få 
fram i inventeringsverktyget, via knappen ”Produkter”. Klicka på avdelning/grupp och 
därefter ”Graf” eller ”Excel” beroende på hur du vill få statistiken presenterad. Via 



”Graf” får man en ungefärlig uppfattning om hur det ser ut, medan ”Excel” ger mer 
exakta uppgifter. Granskningsgruppen vill gärna att staplarna blir tvådimensionella (i 
stället för 3D) så blir det ännu tydligare. 

- Förslag från RISE om att inkludera listan som baseras på Konventionen om förbud 
mot kemiska vapen (Chemical Weapons Convention) i KLARA. Styrelsen ska be 
EcoOnline om en offert för uppdraget. 

- Granskningsgruppens förslag om att det är den harmoniserande klassificeringen som 
ska gälla i KLARA (framför leverantörens klassificering). Systemet behöver utvecklas 
för att det ska fungera fullt ut. Det kräver bland annat att vi kan koppla ihop ECHA:s 
hemsida med KLARA så att informationen automatiskt finns via ett klick. Kanske 
behövs även en kryssruta eller liknande om att klassningen är harmoniserande? Vi 
behöver också ta hänsyn till att skyddsangivelserna inte finns med på ECHA:s 
hemsida. Frida och Anders ska prata om detta inom kort. 

- I säkerhetsdatabladet för KLARA-id 215131 står det i SDB (avsnitt 1) att 
exponeringsscenario finns integrerat i avsnitt 1-16. Ska vi kryssa i rutan för 
exponeringsscenario eller inte för dessa produkter? Exponeringsscenarier krävs bara 
för rena ämnen, och ska förmedlas som en bilaga till säkerhetsdatabladet. Anders T tar 
över ärendet från Javid och återkommer till nästa möte. 

- Förslag 2021-17S om att gulgranskare som har ett uppdaterat SDB för en grön 
produkt, ska kunna lägga in det på produkten, mot att produkten automatiskt blir gul. 
Därefter kan gulgranskaren granska om produkten och lägga till taggen ”OK 
slutgranska”. KEF väntar på offert från EcoOnline. Anders och Frida pratar om detta 
inom kort. 

- Avfallskoder i KLARA. SUG har ett förslag om att systemet automatiskt ska kunna 
generera avfallskoder (HP-koder). Det handlar främst om att göra det lättare att sortera 
ut vad som är farligt avfall och inte. Styrelsen är något tveksam till förslaget eftersom 
det innebär en stor ändring samt att det krävs en relativt stor insats av oss granskare att 
granska dessa produkter. Punkten behöver definieras ytterligare, därefter kommer det 
bli ett förslag. 

- Användningsområdet ”In-vitro diagnostik” återgår till att definieras som 
”Laboratoriekemikalie”. Cecilia uppdaterar vägledningen på startsidan. 

- Uppföljning av gulgranskare. Styrelsen har kommit fram till att det är tio gula 
produkter som gäller för att behålla sin granskningsbehörighet, dvs orange produkter 
inkluderas inte. 

- Digital granskarträff för slutgranskare. Styrelsen tycker att det räcker med de 
arbetsmöten som anordnas i samband med varje granskarmöte. Granskare kan även 
ordna digitala granskarträffar på egen hand. 

- Namnet på den nya klickrutan ”EJ CLP Klassad”. Granskningsgruppen tittade på 
Britt-Maries förslag, och kom fram till att vi behöver fundera lite till på detta. Britt-
Marie och Charlotte uppdaterar förslaget. 

- Ska vi ta bort klickrutan PBT/vPvB eftersom den inte används? Enligt Anders T 
handlar det om ca 463 produkter som kan ha klicket, och de flesta av dessa borde ha 
CAS-/EG-nummer vilket gör att de blir relativt enkla att hitta/definiera. Ett bra 
alternativ till klicket kan vara att skapa en egen lista. Granskningsgruppen tittade på 



KLARA-id 208934 som exempel. Granskningsgruppen tycker det är ett bra förslag att 
skapa en ny lista, och ta bort klickrutan. Klicket PBT/vPvB ser dessutom ut att bara 
vara en markör i granskningsverktyget, det får inget genomslag på PP-sidan. Anders T 
skapar listan (och tar bort de produkter som fått klicket). Anders T skapar texten som 
ska visas på PP-sidan och tar bort klickrutan. 

 
§4 Granskningsfrågor från kvalitetssamordnare 

- Lokalbokning vid utbildningar, var finns det bra möteslokaler? Charlotte undrar om 
det är möjligt att ta fram en kontaktlista som Cecilia kan använda sig av när det ska 
bokas lokaler till utbildningar. Granskningsgruppen hjälper gärna till med att boka 
lokaler. Cecilia får kontakta granskarna för utbildningslokaler. 

- Gulgranskarutbilningen blir digital på våren och fysisk på hösten. 
 

§5 Föranmälda frågor från granskarna (anmäles senast den 6/5 till Cecilia) 
 
Britt-Marie Olsson, 2022-03-09 

1. Vägledningen kring prefix behöver förtydligas. Kan vi diskutera det tillsammans? 
Svar: Se föranmäld fråga 1 nedan från Cecilia. 

Petra Hagstrand, 2022-03-10 
1. Se KLARA-id 10217 respektive 204611. Är det rätt att skapa två olika KLARA-id för 

dessa ämnen pga. att den ena produkten innehåller hjälpämne/förorening? Se även 
KLARA-id 100284 som exempel. 
Svar: Anders T tar fram en lista över de produkter som har kommentaren. 
Granskningsgruppen tittar på produkterna och diskuterar vidare under morgondagen. 
Komplettering 2022-05-18: Granskningsgruppen har inte fått listan ännu. 

2. Jag fick ett uppdaterat sdb från Bio-Rad Mini-PROTEAN TGX Stain-Free Gels 0%, 
4-15%, 8-16%, 4-20% Any Kd, 10W, 15W, IPG. Det är väldigt många artikelnummer 
angivna i säkerhetsdatabladet och söker man på produkten i databasen så får man 
många träffar för produkter har skapats för enskilda artikelnummer. Just nu har jag 
skapat en röd produkt KLARAid 224336 eftersom det är så otroligt många produkter i 
databasen som ska ha samma sdb kopplat till sig. Hur borde man tänka kring 
granskning av en sådan här produkt? Ska granskaren uppdatera alla produkter som 
berörs i databasen dvs söka på alla artikelnumren i sdb och uppdatera? Ska granskaren 
titta vilka av KLARA-id i databasen som finns inventerade inom sin egna organisation 
och uppdatera? Eller ska det vara ok att det finnas en sådan här samlingsprodukt för 
alla avsedda artikelnummer som jag nu har skapat som röd? 
Svar: Alla verkar inventera på olika sätt, granskningsgruppen har inget bra svar på 
frågan. 

Martina Balaz, 2022-03-11 
1. Jag önskar att listan över ”Förordningen om förbud mot vissa hälsofarliga varor (SFS 

1999:58, bilaga 1) läggs upp som en söklista i KLARA, på motsvarande sätt som 



söklistan för CMR-ämnen. Som det är nu finns informationen inskriven som 
kommentar på en del produkter. Se KLARA-id 9091 som exempel. 
Svar: Granskningsgruppen tycker det är en bra idé att lägga till produkterna i en ny 
egen lista, även om det kan bli lite svårt/tidskrävande då produkterna i listan inte är 
baserade på CAS-nummer. Anders T kan påbörja listan och ta bort kommentaren på 
de produkter som har den. Frågan är sedan om/hur vi ska identifiera produkternas 
CAS-nummer för att kunna göra listan komplett. Granskningsgruppen vill också att 
kvicksilverprodukterna blir en lista. Anders T gör även en sådan lista. 

Cecilia Sundelin, 2022-03-24 
1. Fler granskare hör av sig om att det är svårt att skriva in prefix, samt att tolka 

vägledningen för prefix. Förslag om att förenkla genom att bara skriva in 
siffror/bindestreck/parentestecken i fältet för prefix, för att börja med produktnamnets 
första bokstav i det längre fältet. Hur skulle det fungera för oss och för användarna? Se 
KLARA-id 207739 som exempel, jämför med KLARA-id 67783. 

Tankar från Ernesto: Hur ser behovet av prefix ut, varför skriver vi in det? Kan vi sluta 
använda fältet, kanske mer förvirring än hjälp? 
 
Svar: Anders T kompletterar söktipsen med förtydligad information om hur man söker 
med prefix. Leif skriver en formulering och skickar till Anders T. När det gäller 
prefixen så fortsätter vi som det är nu, granskningsgruppen behöver fundera lite till på 
hur det skulle fungera att bara skriva in siffror/bindestreck/parentestecken i 
prefixfältet, och börja med produktnamnets första bokstav i det länge fältet. 

 
 
§6 Information från styrelsen 

- Den nya hemsidan är på gång! Den kommer att vara klar till hösten och då kommer 
alla användare kunna skaffa en egen inloggning. 

- Styrelsen vill att EcoOnlines manualer (administratörsmanualen, inventerarmanualen 
samt riskbedömningsmanualen) uppdateras. Anders T meddelade att EcoOnline 
arbetar med att uppdatera dessa. 

- Flera olika förslag gällande riskbedömningsmodulen är på gång (eventuellt QR-kod 
för riskbedömningar).  

- Frånvaro vid utbildningar. Styrelsen förväntar sig 100% närvaro vid utbildningar. Man 
kan inte avvika från utbildningen pga. ett möte. 

- Ny KLARA-dag till planeras till hösten. Styrelsen efterlyser bra teman för dessa 
dagar. Uppmaning till granskningsgruppen om att komma med önskemål om vad 
KLARA-dagarna ska innehålla. 

- Nästa styrelsemöte är i juni. 

 
§7 Information från systemutvecklingsgruppen (SUG) 

- Den centrala listan för ”Gravida och ammande” är nu inlagd i KLARA. Listan är inte 
riktigt 100%-ig men så bra som den kan bli i KLARA. 

- Det finns ett förslag om att markera importerade varor. Om man importerar vissa 
produkter över vissa kvantiteter till Sverige, behöver dessa redovisas till KEMI. 



Förslaget är att man ska kunna skriva vilket land man importerar produkten ifrån. 
Förslaget tas upp på kommande styrelsemöte. 

§8 Information från central granskare 
- Rapport från slutgranskarutbildningen 23-24 mars 2022. Vid utbildningen deltog fem 

deltagare från FOI, Linköpings universitet, Region Kronoberg och Region Skåne. Fyra 
av deltagarna har nu blivit slutgranskare. Totalt är vi nu 26 slutgranskare i systemet. 

- Följande utbildningsaktiviteter för granskare är planerade i höst: 
• Gulgranskarträff 6/9 
• Gulgranskarutbildning 27-28/9 
• Gulgranskardag vecka 46 

- Genomgång av nya granskningsinstruktionen. Cecilia gick igenom de viktigaste 
uppdateringarna i den nya versionen av granskningsinstruktionen. 

 
 

§9 Övriga frågor 
(inga frågor hanterades) 
 
 
§10 Information från mötesdeltagarna (i mån av tid) 

- Britt-Marie Olsson (Stockholms universitet) har haft möte med Sigma-Aldrich och vill 
gärna informera om det. Britt-Marie har märkt en försämring från Sigmas sida, hon 
har blivit ignorerad eller fått otrevliga svar med hänvisning att de bara skickar SDB till 
beställarna. Tyvärr är det fler granskare som blivit bemötta på samma sätt. Britt-Marie 
har varit i kontakt med SU:s kontaktperson Helene Lindegren på Sigma-Aldrich och 
förklarat de problem vi upplevt. Vi hoppas nu på trevligare och mer effektivt 
bemötande framöver. 

 
 
Cecilia Sundelin 2022-05-17 


